
 
 
Soest/Soesterberg, 10 februari 2025 
Betreft: Artikel-46-vragen over openbaar toilet in het winkelgebied Van Weedestraat 
 
Geacht college, 
 
De ondernemersvereniging Van Weedestraat vraagt al langere tijd aandacht voor de noodzaak van een 
openbaar toilet in het winkelgebied. Recent heeft deze vereniging 1.500 handtekeningen verzameld ter 
ondersteuning van deze wens. In 2019 heeft de gemeente een inventarisatie gemaakt van de 
toegankelijkheid van toiletten in drie winkelgebieden, waarbij werd geconcludeerd dat een commercieel 
openbaar toilet niet noodzakelijk en daarmee niet financieel haalbaar zou zijn. Uit de petitie valt echter op 
te maken dat er nog steeds een sterke behoefte is aan een openbare toiletvoorziening en dat ondernemers 
het belang ervan onderschrijven. 
 
Naar aanleiding hiervan hebben wij de volgende vragen: 
 

1. In de beantwoording van eerdere vragen van de toenmalige fractie van DSN (januari 2022) over dit 
onderwerp werd gesteld dat er geen behoefte zou zijn aan openbare toiletvoorzieningen in 
winkelcentra. Hoe beoordeelt het college, mede in het licht van de langdurige inzet van de 
ondernemersvereniging en de 1.500 ondertekenaars van de recente petitie, anno 2025 de urgentie 
van deze kwestie? 

2. In de reactie op de recente petitie geeft u aan geen budget te hebben voor een op zichzelf staand 
openbaar toilet. Tegelijkertijd begrijpen wij dat in het nieuwe Omgevingsprogramma Werken wordt 
onderzocht hoe ondernemers een rol kunnen spelen bij het verbeteren van de toegankelijkheid van 
toiletten. Hoe ziet het college dit proces voor zich en wordt hierin ook gekeken naar mogelijke 
(financiële) samenwerkingsvormen met ondernemers?  

3. De gemeente heeft in 2019 een inventarisatie gemaakt van de toegankelijkheid van toiletten in drie 
winkelgebieden. Acht het college deze inventarisatie nog actueel, gezien de signalen uit de petitie en 
de ervaringen van ondernemers en winkelmedewerkers? Is het college bereid een geactualiseerd 
beeld op te stellen en dit te delen met raad en samenleving? 

4. Ontvangt het college recentelijk ook signalen uit andere delen van de gemeente over de behoefte aan 
openbare toiletten? Zo ja, hoe wordt met deze signalen om gegaan en spelen die een rol in de 
afweging ten aanzien van het realiseren van openbare toiletten? 

5. In de petitie wordt gewezen op de impact van het gebrek aan een openbaar toilet voor ouderen, 
mindervaliden en mensen met medische aandoeningen. Op welke manier weegt het college deze 
groep in de afwegingen rondom dit onderwerp los van de financiële afweging? 

6. In andere gemeenten wordt soms gewerkt met openbare toiletten waarbij bezoekers een kleine 
bijdrage betalen voor gebruik, bijvoorbeeld via een betaalautomaat. Wordt deze optie meegenomen 
in de overwegingen van het college? Zo nee, is het college bereid om dit als mogelijkheid te 
onderzoeken? 

7. Gezien de lange voorgeschiedenis en de duidelijke signalen vanuit de gemeenschap en ondernemers, 
is het college bereid te verkennen welke mogelijkheden er zijn om te komen tot een passende 
oplossing voor een openbaar toilet in de Van Weedestraat? 

 
Wij zien uw beantwoording met belangstelling tegemoet. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Gerben Stormbroek, fractievoorzitter POS 


